
 

 

 
Protokół Nr 14/2017 

z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
 Rady Miejskiej Białogardu  
w dniu 27 grudnia 2017 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek Posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia  
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 
    a)   w sprawie aktualizacji planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
           i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną  
           odpowiedzialnością   Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie 
           na obszarze miasta Białogard na lata 2018-2020, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych 
uprawniających  do wsparcia osób w ramach wieloletniego programu wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” 
na lata 2014 – 2020 oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia z tego programu,  

c)  zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc Miasta w zakresie dożywiania” na lata 2017 – 2020, 

d)  zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych (ulic) 
w Białogardzie,  

e)  w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 
f)   w sprawie nadania nazw ulicom w Białogardzie, 
g)  zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 
h) o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Białogard dla terenu działek zlokalizowanych w podstrefie 
funkcjonalnej W19 oznaczonych symbolami 2MN, 3MN, 05KDW, 04KDD, terenu 
działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E4 oznaczonych symbolami 1P,U, 
4P,U, 14P,U, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E9 
oznaczonych symbolem 19 Kp oraz terenu działek zlokalizowanych  w podstrefie 
funkcjonalnej E17 oznaczonych symbolem 3MN, 

i) o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Białogard, z wyłączeniem terenu działek zlokalizowanych  
w podstrefie funkcjonalnej W19 oznaczonych symbolami 2MN, 3MN, 05KDW, 
04KDD, terenu działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E4 oznaczonych 
symbolami 1P,U, 4P,U, 14P,U, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych  w podstrefie 
funkcjonalnej E9 oznaczonych symbolem 19 Kp oraz terenu działek zlokalizowanych 
w podstrefie funkcjonalnej E17 oznaczonych symbolem 3MN, 

j)   o zmianie uchwały budżetowej na rok 2017, 
k)  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 
l)   w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018, 
ł)   w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard, 
m) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty  
      budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,  
n) w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

miejski zasób nieruchomości. 
3. Podsumowanie pracy komisji w 2017 roku.  
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia.  
 
 
 



2 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
 Posiedzenie o godz. 1335 „otworzył i prowadził” M. Kopczyński Przewodniczący 
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej Białogardu.  
  Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie protokół Nr 13/2017 z posiedzenia 
komisji w dniu 28 listopada 2017 r.   
 Komisja przyjęła protokół Nr 13/2017 z posiedzenia komisji w dniu 28 listopada   
2017 r., głosując: za - 4 (jednogłośnie).  

Przewodniczący Komisji – poinformował, że dzwonili do niego wnioskodawcy 
projektu uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 
stanowiących miejski zasób nieruchomości informując, że nie będą referować na komisji 
projektu uchwały i w związku z tym Przewodniczący proponuje zdjęcie z porządku 
posiedzenia komisji punktu 2n.  
   
Ad 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 
    a) w sprawie aktualizacji planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
         i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną  
         odpowiedzialnością   Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie 
         na obszarze miasta Białogard na lata 2018-2020 
         Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  M. Przychodni Prezes RWiK Sp. z o. o.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 

Radny J. Sosnowski – pytał na jakie inwestycje zostaną zaciągnięte pożyczki?   
Prezes RWIK Sp. zo.o. – poinformowała, że planujemy pożyczkę na dokonanie 

odwiertu studni głębinowej i podłączenie kolejnej studni głębionej na ujęciu w Dębczynie i na 
budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w rejonie osiedla Kołobrzeska w ulicach: 
Brzozowej, Dębowej, Jarzębinowej i Jaśminowej. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie aktualizacji planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą 
w Białogardzie na obszarze miasta Białogard na lata 2018-2020, głosując: za - 4 
(jednogłośnie). 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych 
uprawniających  do wsparcia osób w ramach wieloletniego programu wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” 
na lata 2014 – 2020 oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia z tego programu 

 Projekt uchwały przedstawiła i omówiła K. Krzemińska - Kumpin Dyrektor MOPS.  
 
Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych uprawniających  do wsparcia osób 
w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 
„Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 oraz zasad zwrotu wydatków 
za świadczenia z tego programu, głosując: za – 4 (jednogłośnie|). 
 
  

c)  zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc Miasta w zakresie dożywiania” na lata 2017 – 2020 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła K. Krzemińska - Kumpin Dyrektor MOPS.  
 
Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Miasta 
w zakresie dożywiania” na lata 2017 – 2020, głosując: za - 4 (jednogłośnie).  
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d)  zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych 
(ulic) w Białogardzie  
Projekt uchwały przedstawił i omówił P. Janowski Sekretarz Miasta.  

 
Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwały 
w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych (ulic) w Białogardzie, głosując:  
za - 4 (jednogłośnie).  

 
e)  w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie 
Projekt uchwały przedstawił i omówił P. Janowski Sekretarz Miasta. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 

Radny J. Sosnowski - pytał kto wystąpił o nadanie nazwy ulicy Tadeusza 
Ślusarskiego? 

Burmistrz – odpowiedział, że o nadanie nazwy ulicy wystąpiła Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami. 

Sekretarz Miasta – poinformował, że nazwa była w gronie nazw proponowanych 
wcześniej, kiedy ostatecznie została nadana nazwa ulicy Marcina Jureckiego i wtedy była też 
mowa o nadaniu nazwy ulicy Tadeusza Ślusarskiego. To jest jak gdyby powielenie koncepcji 
aby honorować olimpijczyków właśnie w ten sposób. 
  
Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 
w Białogardzie, głosując: za - 4 (jednogłośnie). 

 
f) w sprawie nadania nazw ulicom w Białogardzie 
Projekt uchwały przedstawił i omówił P. Janowski Sekretarz Miasta.  

 
Komisja rozpatrzyła i pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazw 
ulicom w Białogardzie, głosując: za - 4 (jednogłośnie). 

 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie 
Projekt uchwały przedstawił i omówił P. Janowski Sekretarz Miasta.  

 
Komisja rozpatrzyła i pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, głosując: za - 4 (jednogłośnie). 

 
h) o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Białogard dla terenu działek zlokalizowanych w podstrefie 
funkcjonalnej W19 oznaczonych symbolami 2MN, 3MN, 05KDW, 04KDD, terenu 
działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E4 oznaczonych symbolami 
1P,U, 4P,U, 14P,U, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych w podstrefie 
funkcjonalnej E9 oznaczonych symbolem 19 Kp oraz terenu działek 
zlokalizowanych  w podstrefie funkcjonalnej E17 oznaczonych symbolem 3MN 
Projekt uchwały przedstawili i omówili: P. Janowski Sekretarz Miasta i A. Miszczor 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej. 
 

Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o przystąpieniu do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Białogard dla terenu działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej W19 oznaczonych 
symbolami 2MN, 3MN, 05KDW, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych w podstrefie 
funkcjonalnej E4 oznaczonych symbolami 1P,U, 4P,U, 14P,U, 04KDD, terenu działek 
zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E9 oznaczonych symbolem 19 Kp oraz terenu 
działek zlokalizowanych  w podstrefie funkcjonalnej E17 oznaczonych symbolem 3MN, 
głosując: za - 3, przeciw - 0, wstrzymało się  - 1. 
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i) o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Białogard, z wyłączeniem terenu działek zlokalizowanych  
w podstrefie funkcjonalnej W19 oznaczonych symbolami 2MN, 3MN, 05KDW, 
04KDD, terenu działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E4 oznaczonych 
symbolami 1P,U, 4P,U, 14P,U, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych  w podstrefie 
funkcjonalnej E9 oznaczonych symbolem 19 Kp oraz terenu działek 
zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E17 oznaczonych symbolem 3MN 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  A. Miszczor Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 

Przewodniczący Komisji – pytał czy termin realizacji przewidziany jest na dwa lata? 
Naczelnik – odpowiedziała, że pesymistycznie trzeba nastawić się na dwa lata. Może 

uda się szybciej. Wszystko zależy od uzgodnień.  
Radny J. Kwiecień – powiedział, że przenoszony będzie szpital na ul. Chopina 

i miejsc parkingowych faktycznie nie jest za dużo przy ul. Chopina. Zdaniem radnego może 
warto poszukać innego miejsca na działalność handlową. 

Radny R. Borkowski – odpowiedział, że nie znajdzie się innego miejsca. Inwestor 
się nie zgodzi.  

Radny J. Kwiecień – odpowiedział, że należy zastanowić się nad tym czy należy 
zajmować kolejne miejsce pod sklep. 

Burmistrz – odpowiedział, że jak powstanie sklep to i tak będzie musiał powstać 
parking. 

Burmistrz – poinformował, że parę razy był na spotkaniach z mieszkańcami osiedla 
Piastów i mieszkańcy i tak wożą produkty z centrum miasta. To są już starsi ludzie, którzy 
tam mieszkają i nie są zmotoryzowani i naprawdę oni oczekują tego sklepu na osiedlu. Nie 
mogą się doczekać tego sklepu. Natomiast żaden mieszkaniec na spotkaniu nie mówi, że 
tam jest potrzebny parking.  

Radny J. Kwiecień – odpowiedział, że dla mieszkańców może nie, bo tam 
mieszkają. Parking byłby dla osób, które odwiedzają osoby przebywające w szpitalu. 

Burmistrz – odpowiedział, że dla przyjeżdżających i odwiedzających w szpitalu to 
szpital ma zapewniony parking. Poza tym są zapewnione tereny w tej chwili ogrodzone, które 
może szpital wygospodarować na parking.    

Radny J. Sosnowski – odpowiedział, że jeżeli Radny ma wątpliwości co do miejsc 
parkingowych, to ma propozycję i możemy jako komisja przejść się zobaczyć jakie są 
możliwości parkowania. 

Burmistrz – odpowiedział, że przy byłej aptece przy szpitalu na Chopina jest  
parking, który zarasta. W ogóle nie jest wykorzystywany. Parking w innym miejscu dotyczy 
kwestii zarządzających szpitalem.  Zdaniem Burmistrza parking powinien być otwarty dla 
odwiedzających a jest zamknięty dla lekarzy. Przy krwiodawstwie jest przykładowo parking. 
Tak że tam nie ma problemu z parkowaniem. 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Białogard, z wyłączeniem 
terenu działek zlokalizowanych  w podstrefie funkcjonalnej W19 oznaczonych symbolami 
2MN, 3MN, 05KDW, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E4 
oznaczonych symbolami 1P,U, 4P,U, 14P,U, 04KDD, terenu działek zlokalizowanych  
w podstrefie funkcjonalnej E9 oznaczonych symbolem 19 Kp oraz terenu działek 
zlokalizowanych w podstrefie funkcjonalnej E17 oznaczonych symbolem 3MN, głosując: 
za - 4 (jednogłośnie).  

 
j) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2017 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła I. Kubiak Skarbnik Miasta.  
Skarbnik Miasta poinformowała, że na jutrzejszej sesji zostanie przedstawiona drobna 
techniczna autopoprawka Burmistrza do projektu uchwały.    
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Głos w dyskusji zabrali: 

Radny J. Kwiecień – powiedział, że mamy deficyt 6.500.000 zł. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że taki jest planowany deficyt na koniec 2017 roku.  
Radny J. Kwiecień – pytał czy w obligacjach jest ujęty kredyt 6.000.000 zł? 
Sekretarz Miasta – odpowiedziała, że tak.  
 

Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały 
budżetowej na rok 2017, głosując: za -5 (jednogłośnie). 
 

k) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard 
Projekt uchwały przedstawiła I. Kubiak Skarbnik Miasta. Poinformowała, że do 

projektu uchwały będzie także przygotowana autopoprawka Burmistrza. Ze Związku Miast 
i Gmin Dorzecza Parsęty otrzymaliśmy w ostatniej chwili informację o konieczności wpisania 
trwałości projektu „Ochrona bioróżnorodności ekologicznej”. Chodzi o utrzymanie pracowni 
ekologicznej w Szkole Podstawowej Nr 4.  Od roku 2018 r. Miasto będzie utrzymywać 
trwałość projektu i koszt utrzymania trwałości tego projektu wynosi 146 zł rocznie przez 
okres pięciu lat. Jest to umowa długoterminowa. Musimy to wpisać do wieloletniej prognozy 
finansowej od roku 2017.   
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej  Miasta Białogard, głosując: za - 5 (jednogłośnie). 

 
l)  w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018 

Projekt uchwały przedstawiła I. Kubiak Skarbnik Miasta. Poinformowała, że do 
projektu uchwały będzie także przygotowana autopoprawka Burmistrza do projektu uchwały 
dotycząca dotacji dla Parafii pw. Narodzenia Najświętszej Marii Panny.  

Ksiądz zwrócił się o dofinansowanie stąd kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty  budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. Musimy wprowadzić do budżetu finansowanie. 

Burmistrz – poinformował, że jest dotacja na zabytek. Od kilku lat zabiegaliśmy, nie 
udawało się, ponieważ pieniądze szły na zbytki w dużych miastach. Jest to ostatnie rozdanie  
na które mogliśmy dostać dofinansowanie remontu kościoła. Udało się pozyskać prawie 
3.000.000 zł i z tego takie najpilniejsze prace prowadzone będą wewnątrz kościoła i na 
zewnątrz na zagospodarowanie terenu pod kątem wykorzystania turystycznego.  

Z naszej strony były wcześniej listy poparcia i współpracy z  Centrum Kultury i Spotkań 
Europejskich. Z tych pieniędzy będzie też zakupiony sprzęt nagłaśniający, który ma być 
użyczany naszym artystom w Centrum Kultury i Spotykań Europejskich. Ma być 
przygotowany taki ciąg różnych zabytków miasta z opisem i multimedialne pomoce, jak to 
jest w wielu innych kościołach pod przewodnika. Ksiądz mówił też o kamerach na wieży, 
żeby można było podziwiać panoramę Białogardu.  Kościół jest jednym z najważniejszych 
zabytków w rejonie. 
 Skarbnik Miasta – poinformowała, że jest kwota 489.028,08 zł.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
  Radny J. Sosnowski – pytał jaka kwota została  przyznana Parafii Pw. Narodzenia 
Najświętszej Marii Panny? 

Sekretarz Miasta – odpowiedział, że kwota 3.100.000 zł. 
Radny J. Kwiecień – pytał czy wiadomo kto pisał wniosek i czy napisany był na 

zlecenie parafii? 
Sekretarz Miasta – odpowiedział z imienia i nazwiska kto był autorem projektu.  

Wniosek miał wielu partnerów: Miasto Białogard, Centrum Kultury i Spotkań Europejskich, 
Filharmonia Koszalińska. Muzeum w Koszalinie. Wniosek podbudowany był działalnością 
kulturalną i turystyczną, która miałaby być realizowana. 
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Radny J. Kwiecień – powiedział, że na ostatniej sesji było powiedziane, że Miasto 
nie ma 200.000 zł. Czy to nie jest to samo? 

Sekretarz Miasta – odpowiedział, że nie. Chodziło o środki na remont dachu 
i mówiliśmy o budżecie na rok 2017. W roku 2017 nie było możliwości.  

Radny J. Turnik – pytał czy w projekcie budżetu nie ma w dochodach obligacji, które 
zgodnie z uchwałą mieliśmy brać? 

Skarbnik – pytała czy chodzi o wykup czy o emisję? 
Radny J. Turnik – odpowiedział, że dotyczyło to wypuszczenia obligacji. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że obligacje dotyczyły roku 2017. One zostały 

wszystkie wyemitowane. Ostania emisja obligacji jest w dniu dzisiejszym i ostatnie  
2.000.000 zł wpływa dzisiaj na rachunek budżetu i w tym momencie zakończyliśmy cały etap 
emisji obligacji. To służy na sfinansowanie deficytu tego roku na pokrycie wszystkich 
wydatków tego roku.  

Burmistrz – powiedział, że o roku 2018 to jest kolejna dyskusja czy będą to obligacje 
czy będzie to kredyt. To jest narzędzie na pokrycie deficytu.  

Skarbnik Miasta – powiedział, że jest to źródło finansowania deficytu i rozchodów 
budżetu. 

Radny J. Turnik – pytał czy Skarbnik Miasta rozważa możliwość obojętnie czy 
obligacji czy kredytu dotyczącego realizacji programu budowy ulic? 

Burmistrz – odpowiedział, że planowaliśmy to z tzw. nadwyżki czyli z kwoty wolnej. 
Skarbnik Miasta – powiedziała, że będziemy czekać do marca 2018 r. aby zobaczyć 

jaka będzie wartość. Kwota z tegorocznych obligacji może zostać przeznaczona na pokrycie 
deficytu przyszłego roku lub na rozdysponować na kolejne wydatki inwestycyjne. 

Burmistrz – powiedział, że na wiosną będziemy decydować. Pytanie Radnego ma 
o tyle sens, ponieważ o tym nie dyskutowaliśmy o tym na komisjach na temat programu 
drogowego. Jutro odbędą się kolejne komisje. Burmistrz poinformował że ubolewa nad tym,  
że to w takim terminie i że to tuż przed sesją o takich strategicznych sprawach będziemy 
rozmawiać.  

Zdaniem Burmistrza program drogowy w roku 2018 powinien być kontynuowany, bo 
jak go przerwiemy, to będzie zły sygnał dla kolejnej Rady, że po roku to wszystko może się 
posypać.  

Powinniśmy być zdeterminowani, żeby ten program realizować. Natomiast też trzeba 
mieć na uwadze to, że teraz nie da się go zapisać ze względu na wskaźniki jakie mamy 
w budżecie. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej byłaby negatywna gdyśmy nadmiernie 
już wpisali teraz kredyty, a być może  nie trzeba będzie. Tu pośpiech nie jest wskazany 
w tym momencie. 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 
2018, głosując: za - 3, przeciw - 0, wstrzymało się - 2. 

 
ł) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła I. Kubiak Skarbnik Miasta. Poinformowała, 
że do projektu uchwały będzie także przygotowana autopoprawka Burmistrza dotycząca 
dwóch pozycji ustalająca nowe wartości w zadaniach, ponieważ te zadania też zostały 
zmienione w międzyczasie od przekazania Radzie dokumentów 15 listopada do dnia 
uchwalenia  uchwały zmieniły się pewne liczby, limity w niektórych zadaniach i to trzeba 
będzie zmienić.  

   
Komisja rozpatrzyła pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej  Miasta Białogard, głosując: za - 5 ( jednogłośnie). 

 
 

m) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub  
     roboty  budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  

Projekt uchwały przedstawił i omówił P. Janowski Sekretarz Miasta.    
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Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków, głosując: za – 5 (jednogłośnie). 
 

n) w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 
miejski zasób nieruchomości. 
Burmistrz – zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji aby mógł omówić 

projekt uchwały.  
Komisja poprzez aklamację wyraziła wolę aby Burmistrz odniósł się  do projektu 

uchwały. 
Burmistrz – powiedział, że intencja polega na ograniczeniach możliwości działania 

Urzędu, ponieważ pod hasłem Burmistrz niektórzy zapominają, że Burmistrz kwituje pewne 
działania poszczególnych wydziałów Urzędu Miasta. Tu akurat chodzi o wydziała Gospodarki 
Nieruchomościami. Można zablokować działalność tego wydziału a później mówić 
Burmistrzowi, że dochody są na przykład niezrealizowane.  

W ocenie Burmistrza jest po raz kolejny faul ze strony Przewodniczącego Rady, 
ponieważ znowu projekt uchwały nie ma opinii Burmistrza i znowu będzie dyskusja ile czasu 
ma Burmistrz itd.  

Projekt uchwały pojawił się tuż przed wysłaniem dokumentów. Nie zdążyliśmy  jeszcze 
poczytać a już dokumenty powinniśmy wysłać. Taki projekt nie powinien znaleźć się 
w porządku bez opinii Burmistrza. Było już o tym mówione, że projekty uchwał bez opinii 
Burmistrza nie powinny znajdować się w porządku sesji. To jest po raz trzeci czy czwarty 
taka sytuacja.  

Burmistrz - powiedział, że pomija już to, że to nie ma sensu prawnego, bo to jest 
wkraczanie w kompetencje Burmistrza i za daleko idące propozycje  o to Rada wtedy stałaby 
się Burmistrzem a to nie o to chodzi. Burmistrz jest wybierany w bezpośrednich wyborach 
i ma swoje kompetencje a Rada ma swoje.   

Radny J. Turnik – powiedział, że pierwszy raz spotyka się z zapisem prawa 
miejscowego, aby w uzasadnieniu projektu uchwały jako przyczynę podawać ignorancję 
Burmistrza. Ktoś kto takie coś napisał w uzasadnieniu i jest Radnym, to o sobie wydaje 
opinię.   

  
Ad 3. Podsumowanie pracy komisji w 2017 roku.  

Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji Infrastruktury 
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Białogardu w roku 2017.   
 
Ad 4. Sprawy różne. 
W sprawach różnych komisja nie zajęła stanowiska.  
 
Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu porządku komisji o godzinie  1450 M. Kopczyński Przewodniczący 
Komisji  zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady 
Miejskiej Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska 

 

Przewodniczący  Komisji                

        Marek Kopczyński 

 


